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Slovo starosty:Slovo starosty:Slovo starosty:Slovo starosty:   
Vážení spoluobčané, 
 
     paní zima se nás držela svými drápky do posledních sil a když povolila, tak místo jara k nám 
přišlo rovnou léto. Tak by se dalo popsat počasí posledních březnových dní a začátek dubna. Ale 
komu z nás se to nelíbí, že po studených dnech, kdy ještě koncem března poletoval sníh, se 
můžeme vyhřívat ve zlatavých paprscích jarního sluníčka. Zahrady, pole, louky se zazelenaly a 
oko každého z nás se může kochat pestrobarevností přírody, rozkvetlých stromů, keřů a květin. 
Takový pohled rozjasní srdce i duši.  
     S příchodem jara se začaly provádět první venkovní práce nejen na zahrádkách, ale i na 
veřejných prostorách a také naše zájmová sdružení přiložila ruce k dílu. TJ Sokol Sudice             

o sobotách 14. a 21. března provedl opravu plotu u potoka, kdy tento již byl v havarijním stavu. Byly opraveny 
uvolněné sloupky, provedeny nátěry a výměna spodního pletiva. A celkový úklid areálu. I naši hasiči provedli úklid 
hasičárny a veškeré techniky. Myslivecké sdružení zase provedlo ořez stromků na ulici  Hlavní, Kostelní, v parku a na 
Stiborské. AVZO Střelecký klub zušlechťuje svůj areál a hlavně vlastní budovu.  
     Také se už rozběhla jarní fotbalová sezóna. Naši muži začali přípravou 15.3.2009 proti Strahovicím B. Toto 
mužstvo porazili rozdílem třídy 6 : 0, v dalším týdnu přijelo na naše hřiště družstvo Slušovic B a vyhrálo u nás  5: 3. 
V obou přípravných utkáních se představily posily z Kobeřic - David Janík a Radek Halfar a obě se představily 
v dobrém světle, hráči zapadli do týmu a zvlášť David Janík dobře doplnil zálohu. To se projevilo hned v prvním 
zápase jarního kola 4.4.2009 v Oldřišově proti tamějšímu B mužstvu, druhém mužstvu naší tabulky. Sudice vedly 
v poločase 2 : 0 brankami Janíka, po poločase Oldřišov vyrovnal, ale Tomáš Zips dvěma brankami opět strhl vedení 
na stranu Sudic, Oldřišov poté z penalty snížil na rozdíl jediné branky, ale dvě minuty před koncem naše vítězství 
podtrhl Baránek Pavel a Sudice zvítězily 3 : 5. Další neděli přicestovali do Sudic hráči Hněvošic, první mužstvo naší 
tabulky. Zápas začal vyrovnaně a hosté se v prvním poločase ujali vedení, v druhém poločase vyrovnal Hermann po 
akci Tomáše Zipse. Už se zdálo, že pohledné, bojové a vyrovnané utkání skončí zaslouženou remízou, když rozhodčí 
po obyčejném zákroku v pokutovém území nařídil penaltu proti našemu mužstvu a hosté si po vítězství 1 : 2 odvezli tři 
body. 19.4.2009 vyjeli naši fotbalisté k zápasu do Háje proti tamějšímu B mužstvu. Dalo by se říct, že našim hráčům 
tento zápas nevyšel, nebyla přihrávka, stopnutí míče, souhra. Nakonec ale byly i šance, ale neproměněné. Poločas 
skončil 1 : 0 pro domácí. V začátku naši kopali penaltu, domácí brankář ji vyrazil a dorážka šla do tyče. Z dalšího 
útoku gól na dva  nula, pak penalta a konec byl velkým utrpením. Naši prohráli velmi skličujícím skórem 8 : 0.   Ve 
čtvrtek 30.4.2009 se v Sudicích odehrála dohrávka prvního jarního kola, kdy Sudice změřily síly s Kobeřicemi B. Měli 
jsem velké ambice, ale možná i velké oči, hra se nedařila podobně jako v Háji, Kobeřice vedly v poločase 0 : 1. Našim 
se podařilo v druhém poločase vyrovnat, ale neudrželi ani remízu a po chybách a faulech prohráli 1 : 3. V prvním 
poločase se zranil brankář Kubjatko a zápas dochytal Kubeša D.  V sobotu 2.5.2009 naši vyjeli do Bohuslavic, kde 
remizovali s domácím B mužstvem 0 : 0, z doslechu však měli již v prvním poločase zhruba čtyři šance, ale bod 
z venku je bod. Sudice jsou  7 kol před koncem předposlední s 12 body, skóre 21:49,  poslední Píšť B má 10 bodů, 
skóre 22:42. 
     Také v neděli 12.4.2009 začali jarní sezónu naši mladší žáci proti Chlebičovu, první poločas vedli 1 : 0, po 
poločase hosté vyrovnali na 1 : 1, ale našim benjamínkům se v průběhu druhého poločasu podařilo dát vítěznou 
branku a zajistit si tak doma tři body. V sobotu 18.4.2009 vyjeli naši mladí benjamínci do Litultovic, kde již v předzvěsti 
nedělního utkání mužů podlehli domácím Litultovicím 9 : 0. V sobotu 2.5.2009 benjamínci vyjeli do Radkova, kde 
prohráli 4 : 0, pět kol před koncem jsou předposlední a mají 8 bodů, skóre 12:38, mužstvo za nimi má 6 bodů a dvě 
mužstva před nimi 9 bodů.         Pokračování na str. 8   
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Usnesení 18/1 - Zastupitelstvo obce Sudice určilo: 
Ověřovatelé zápisu z 18. zasedání Zastupitelstva obce 
Sudice konaného dne 16.03.2009: 
Ing. Emil Josefus, p. Pavel Plachtzik 
Usnesení 18/2 - Zastupitelstvo obce schválilo: 
Program 18. zasedání Zastupitelstva obce Sudice 
rozšířený o body dle zápisu. 
Usnesení 18/3 - Zastupitelstvo obce Sudice zvolilo:  
Členy komise pro vypracování návrhu usnesení ve 
složení: p. Radek Havala – předseda, členové            
p. Antonie Hladíková, p. Vilém Mikluš 
Usnesení 18/4 - Zastupitelstvo obce Sudice bere 
na vědomí: Zprávu o plnění úkolů z 17. jednání 
Zastupitelstva obce Sudice konaného dne 15.12.2008 
Usnesení  18/5 – Zastupitelstvo obce Sudice 
schválilo : Aby připomínka p. Františka Petroše, 
kterou podal na jednání dne 15.12.2008 proti zápisu 
z jednání dne 19.11.2008, byla přiložena k tomuto 
zápisu. 
Usnesení  18/6 – Zastupitelstvo obce Sudice 
schválilo : Výsledky inventarizace majetku obce 
Sudice se stavem k 31.12.2008. 
Usnesení 18/7 - Zastupitelstvo obce Sudice 
schválilo : Rozdělení neinvestiční dotace občanským 
sdružením na rok 2009 ve výši: 

- TJ Sokol Sudice   45.000,00 Kč 
- Sbor dobrovolných hasičů 25.000,00 Kč 
- Myslivecké sdružení    10.000,00 Kč 
- ZO AVZO TSČ ČR Střelecký klub Sudice

     20.000,00 Kč 
Rozdělení neinvestiční dotace registrovaným církvím 
na rok 2009 ve výši: 
 - Římskokatolická farnost Sudice 55.000,00 Kč 

- Pravoslavná církev Sudice          5.000,00 Kč 
Starosta se pověřuje podepsáním smluv o poskytnutí 
neinvestiční dotace občanským sdružením a 
registrovaným církvím na rok 2009.  
Usnesení 18/8 - Zastupitelstvo obce Sudice 
schválilo: Zadat firmě DIGIS, spol. s r.o. Ostrava – 
Poruba činnosti uvedené pod bodem 1 (aktualizace 
map katastru nemovitostí nad k. ú. Sudice 1x ročně), 
bod 2 (Zpracování a vložení inženýrských sítí (voda a 
kanalizace SmVaK) do prohlížeče GIS, bod 4 
Zpracování a vložení dat Pasportu místních 
komunikací do prohlížeče GIS a bod 5 (zákaznická 
podpora zahrnující drobné změny, úpravy, převody, 
grafické výstupy, školení apod.) podle návrhu Smlouvy 
o dílo č. SUD09_SOD na tvorbu GIS obce Sudice 
v roce 2009 v celkové ceně 33.915,00 Kč.  Starosta se 
pověřuje podepsáním smlouvy o dílo. 
Usnesení 18/9 - Zastupitelstvo obce Sudice 
schvaluje: Podání žádosti o dotaci na výstavbu 
infrastruktury Zámecká II. z programu Ministerstva pro 
místní rozvoj na podporu výstavby technické 
infrastruktury pro rok 2009. 
Usnesení  18/10 -  Zastupitelstvo obce Sudice 
zamítlo : Žádost manželů Hrušťákových o odkoupení 
pozemku parcely č. 46/1 zahrada o výměře 181 m2  
v k.ú. Sudice z důvodu, že pozemek je součástí 
schválené územní studie rodinných domků a prodej 
této parcely by narušil plánované výměry stavebních 
pozemků v této lokalitě.  
 

 
 
Usnesení  18/11 -  Zastupitelstvo obce Sudice 
Ukládá starostovi oslovit zájemce o stavební pozemek 
parcely č. 47/1 v k.ú. Sudice, aby podali cenovou 
nabídku za m2 stavebního pozemku. 
Usnesení 18/12 -  Zastupitelstvo obce Sudice 
zamítlo  : Žádost manželů Jany a Emila Wolfových  o 
odprodej části pozemku parc. č. 355 ostatní plocha, 
ostatní komunikace z důvodu, že na pozemku vedou 
inženýrské sítě – ST plynovod. 
Usnesení 18/13 - Zastupitelstvo obce Sudice 
schválilo: Ze tří předložených cenových nabídek na 
geodetické zaměření polních cest na katastru obce 
Sudice zadat zaměření polních cest geodetické firmě 
GEOMETRA Opava, spol. s r.o., Masařská 19, 746 01  
Opava s nejnižší cenovou nabídkou ve výši 79.998,00 
Kč.  
Usnesení 18/14 - Zastupitelstvo obce Sudice 
ukládá : Starostovi obce jednat s projektovou firmou 
na úpravě projektu a snížení rozpočtových nákladů na 
cca 9 mil. Kč a znovu oslovit firmy na zpracování 
kompletní žádosti o dotaci z  ROP NUTS II 
Moravskoslezsko, Prioritní osa 4, Oblast podpory 4.1 
Rozvoj venkova – Zaměření výzvy: Školství a 
volnočasové aktivity, občanská vybavenost a veřejná 
prostranství na projektový záměr: Přístavba, nástavba 
a stavební úpravy obecního domu v Sudicích, parc. č. 
409, 410 
Usnesení 18/15 - Zastupitelstvo obce Sudice 
schválilo: Účast obce Sudice ve společném projektu 
Svazku obcí mikroregionu Hlučínsko – západ na 
realizaci dětského hřiště z programu ROP NUTS II 
Moravskoslezsko, Prioritní osa 4, Oblast podpory 4.1 
Rozvoj venkova s tím, že maximální uznatelné výdaje 
projektu budou činit 2,745.000,00 Kč a obec Sudice se 
zavazuje ke spolufinancování ve výši 10 % 
uznatelných nákladů, což představuje částku cca 
275.000,00 Kč. 
Usnesení 18/16 - Zastupitelstvo obce Sudice 
schválilo: Podání žádosti o dotaci z rozpočtu 
Moravskoslezského kraje z  programu Podpora 
obnovy a rozvoje venkova Moravskoslezského kraje 
2009, dotační titul 2 na předmět dotace - rekonstrukci 
víceúčelového zařízení čp. 125 v Sudicích o celkových 
rozpočtových nákladech ve výši 670.000,00 Kč s tím, 
že požadovaná výše dotace činí 400.000,00 Kč, což je 
59,7 % z celkově uznatelných nákladů a obec se 
zavazuje ke spolufinancování ve výši 270.000,00 Kč, 
tj. 40,3 %.  
Usnesení 18/17 - Zastupitelstvo obce Sudice 
schválilo: Podání žádosti o dotaci z rozpočtu 
Ministerstva pro místní rozvoj z programu Podpora 
obnovy venkova, dotační titul 4 Podpora obnovy 
drobných sakrálních staveb v obci na předmět dotace 
rekonstrukce kříže z roku 1892 a Mariánského sloupu 
v Sudicích o celkových rozpočtových nákladech ve 
výši 330.000,00 Kč s tím, že požadovaná výše dotace 
činí 231.000,00 Kč, což je 70 % z celkově uznatelných 
nákladů a obec se zavazuje ke spolufinancování ve 
výši 99.000,00 Kč, tj. 30 %.  
 
   Pokračování na str. 3 
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Usnesení 18/18 - Zastupitelstvo obce Sudice 
schválilo: Podání žádosti o dotace z rozpočtu 
Ministerstva životního prostředí z Programu péče o 
krajinu v letech 2009 – 2011 na zřízení krajinného 
prvku na pozemku parc. č. 10029 v k.ú. Sudice.  
Usnesení 18/19 - Zastupitelstvo obce Sudice 
schválilo: Bezplatně převést z majetku obce Sudice 
do majetku Moravskoslezského kraje budovu čp. 32 
na pozemku parc. č. 384 zastavěná plocha a nádvoří o 
výměře 438 m2 a pozemky parc. č. 384 zastavěná 
plocha a nádvoří o výměře 438 m2 a 383 zahrada o 
výměře 469 m2 za předpokladu, že budou mít zájem 
objekt zrekonstruovat a využívat pro účely zajištění 
sociálního bydlení pro hendikepované občany.  
Usnesení 18/20 - Zastupitelstvo obce Sudice 
schválilo: Zaměstnat z evidence Úřadu práce 
v Opavě pět zaměstnanců na veřejně prospěšné práce 
a podle § 102 odst. 2 písm. j) a v souladu s § 102 odst. 
4 zákona č. 128/2000 Sb., o obcích, v platném znění, 
stanoví počet 6 zaměstnanců obce k 1.4.2009, 7 
zaměstnanců k 15.4.2009 a 8 zaměstnanců 
k 15.5.2009. Čtyři zaměstnanci zaměstnaní na dohodu 
o provedení práce s účinností od 1.4.2009. 
Usnesení 18/21 - Zastupitelstvo obce Sudice 
zamítlo: Žádost Ing. Martina Ziranky o snížení počtu 
popelnic v rámci přihlášení se do systému 
shromažďování, sběru, přepravy, třídění, využívání a 
odstraňování komunálních odpadů v obci Sudice.  
Usnesení 18/22 - Zastupitelstvo obce Sudice 
schválilo: Starostovi obce p. Petru Halfarovi 
vzdělávací zájezd do Švýcarska na přelomu měsíce 
září a října 2009, kterou pořádá Sdružení obcí 
Hlučínska za cenu 14.900,00 Kč s tím, že 50 % z ceny 
zájezdu si uhradí z vlastních prostředků.  
Usnesení 18/23 - Zastupitelstvo obce Sudice 

schválilo: Podmínky Rozhodnutí o poskytnutí dotace 
z Integrovaného operačního programu pro období 

2007 – 2013 na „Typový projekt – Czech POINT - 
Kontaktní místo (Upgrade)“ s tím, že maximální 
uznatelné výdaje projektu budou činit 68.540,00 Kč a 
obec se současně zavazuje ke spolufinancování ve 
výši 15 % uznatelných výdajů.  
Usnesení 18/24 - Zastupitelstvo obce Sudice : 
Na základě žádosti obce Rohov o převod pozemku 
v majetku obce Sudice parc. č. 584 ležícího na 
katastru obce Rohov, nabízí obci Rohov směnu 
pozemků, které jsou v majetku obce Sudice a leží na 
katastru obce Rohov za pozemky, které se nacházejí 
na katastru obce Rohov a před obnovou operátů 
evidence nemovitostí technickohospodářským 
mapováním v letech 1961 – 1966 patřily do katastru 
obce Sudice. Touto směnou dojde i k převodu 
pozemku parc. č. 584 do majetku obce Rohov.  
Usnesení 18/25 - Zastupitelstvo obce Sudice bere 
na vědomí: Rozpočtové opatření č. 4/2008 jak 
uvedeno v zápise.  
 Usnesení 18/26 - Zastupitelstvo obce Sudice bere 
na vědomí: 

- Výsledky Tříkrálové sbírky 2009 – obec 
Sudice 20.498,00 Kč 

- dotační možnosti na  pořízení nového 
územního plánu – vyhlášení výzvy 
v Integrovaném operačním programu, Oblast 
intervence 5.3 modernizace a rozvoj systémů 
tvorby územních politik.  

- dopis varhaníka p. Petra Němce 
- vyhlášené výběrové řízení na prodej pozemku 

parc. č. 34/2 v k.ú. Sudice 
- kontrola hospodaření obce za rok 2008 
- další informace starosty o dění v obci 

 
Petr Halfar, v.r., starosta  
Ing. Emil Josefus, v.r., ověřovatel  
Pavel Plachtzik, v.r., ověřovatel
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Usnesení 19/1 - Zastupitelstvo obce Sudice určilo: 
Ověřovatelé zápisu z 19. zasedání Zastupitelstva obce 
Sudice konaného dne 20.04.2009: 
p. Antonie Hladíková, p. Marta Švarcová 
Usnesení 19/2 - Zastupitelstvo obce schválilo: 
Program 19. zasedání Zastupitelstva obce Sudice 
rozšířený o body dle zápisu. 
Usnesení 19/3 - Zastupitelstvo obce Sudice zvolilo:  
Členy komise pro vypracování návrhu usnesení ve 
složení: p. Radek Havala – předseda, členové p. Ing. 
Emil Josefus, p. Pavel Plachtzik 
Usnesení 19/4 - Zastupitelstvo obce Sudice bere 
na vědomí: Zprávu o plnění úkolů z 18. jednání 
Zastupitelstva obce Sudice konaného dne 16.03.2009 
Usnesení  19/5 – Zastupitelstvo obce Sudice bere 
na vědomí :  Zprávu o finančním hospodaření 
Základní školy a Mateřské školy Sudice, příspěvkové 
organizace za rok 2008 
 
 

 
Usnesení  19/6 – Zastupitelstvo obce Sudice 
schválilo :  Výsledek hospodaření Základní školy a 
Mateřské školy Sudice, příspěvkové organizace za rok 
2008,  kterým je zlepšený hospodářský výsledek ve 
výši 97.952,67 Kč, z toho 88.006,53 Kč v hlavní 
činnosti a 9.946,14  Kč ve vedlejší činnosti. Zlepšený 
hospodářský výsledek  bude převeden ve výši 80 % 
do rezervního fondu a 20 % do fondu odměn.  
Usnesení 19/7 - Zastupitelstvo obce Sudice bere 
na vědomí : Zprávu o výsledku přezkoumání 
hospodaření obce Sudice za rok 2008, provedeného 
Krajským úřadem Moravskoslezského kraje v Ostravě 
dne 16.03.2009. 
Usnesení 19/8 - Zastupitelstvo obce Sudice 
schvaluje: Závěrečný účet obce Sudice za rok 2008 
s výrokem souhlasu s celoročním hospodařením a to 
bez výhrad.   
   Pokračování na str. 4 
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Usnesení 19/9 - Zastupitelstvo obce Sudice bere 
na vědomí: 

1. Zprávu o kontrole hospodaření Sdružení obcí 
Hlučínska za rok 2008 provedené Krajským 
úřadem MSK v Ostravě, odborem kontroly a 
interního auditu ze dne 9.3.2009.  

2. Zprávu Revizní komise při Sdružení obcí 
Hlučínska ze dne 3.3.2009 o kontrole 
hospodaření SOH za rok 2008.  

Usnesení 19/10 - Zastupitelstvo obce Sudice 
schvaluje: Závěrečný účet Sdružení obcí Hlučínska 
za rok 2008 s vyjádřením souhlasu s celoročním 
hospodařením a to bez výhrad.  
Usnesení  19/11 -  Zastupitelstvo obce Sudice 
rozhodlo : Ze čtyř podaných nabídek o výběru 
nejvhodnější nabídky a uzavření smlouvy pro veřejnou 
zakázku malého rozsahu v souladu s § 18 odst. 3 
zákona č. 137/2006 Sb., o veřejných zakázkách, ve 
znění pozdějších předpisů, na kompletní zpracování 
žádosti o dotaci na realizaci akce „Přístavba, nástavba 
a stavební úpravy obecního domu v Sudicích, parc. č. 
409, 410“ se subjektem KP projekt s.r.o., IČ: 
26064600, sídlo podnikání Riegrova 1756/51, České 
Budějovice, pobočka Ostrava, za cenu nejvýše 
přípustnou  35.000,00 Kč bez DPH za zpracování 
kompletní žádosti (splatnost po přijetí žádosti bez 
formálních vad) úspěšnostní provize ve výši 45.000,00 
Kč bez DPH (splatnost dnem obdržení vyjádření o 
schválení žádosti, v případě neschválení není 
nárokovatelné.  Starostu pověřuje podpisem Smlouvy 
o dílo. 
Usnesení  19/12 -  Zastupitelstvo obce Sudice 
rozhodlo : Ze tří podaných nabídek o výběru 
nejvhodnější nabídky a uzavření smlouvy pro veřejnou 
zakázku malého rozsahu v souladu s § 18 odst. 3 
zákona č. 137/2006 Sb., o veřejných zakázkách, ve 
znění pozdějších předpisů, na kompletní realizaci 
výsadby 45 stromů a 160 keřů včetně práce na 
pozemku parc. č. 10029, se subjektem Okrasná školka 
Oldřišov, Hlinská 35, 747 33  Oldřišov, za cenu 
nejvýše přípustnou 245.069,00 Kč vč. DPH. Starostu 
pověřuje podpisem Smlouvy o dílo. 
Usnesení 19/13 -  Zastupitelstvo obce Sudice 
schválilo :  Smlouvu o poskytnutí dotace z rozpočtu 
obce na financování projektu Dětská a víceúčelová 
hřiště na Hlučínsku - Kravařsku, uzavřenou mezi obcí 
Sudice a Svazkem obcí mikroregionu Hlučínska - 
západ, se sídlem Kravaře, Náměstí 43, PSČ 747 21, 
IČ  70964611, včetně textu smlouvy a pověřuje 
starostu k jejímu podpisu.  
Usnesení 19/14 - Zastupitelstvo obce Sudice 
schválilo : V souladu se schválenou strategií obce 
Sudice pro období r. 2007 – 2013 předloženou žádost 
o dotaci z ROP NUTS II Moravskoslezsko na realizaci  
projektu „Rekonstrukce pavilónu základní školy pro 
potřeby rozšíření mateřské školy v Sudicích“ a 
současně se zavazuje ke spolufinancování tohoto 
projektu v roce 2009 a 2010 z rozpočtu obce. 
 
 

 
 
Usnesení 19/15 - Zastupitelstvo obce Sudice 
schválilo: V souladu se schválenou strategií obce 
Sudice pro období r. 2007 – 2013 předloženou žádost 
o dotaci z ROP NUTS II Moravskoslezsko na realizaci  
projektu „Přístavba, nástavba a stavební úpravy 
obecního domu v Sudicích, parc. č. 409, 410“ a 
současně se zavazuje ke spolufinancování tohoto 
projektu v roce 2009 a 2010 z rozpočtu obce. 
Usnesení 19/16 - Zastupitelstvo obce Sudice 
schválilo: V souladu se schválenou strategií obce 
Sudice pro období r. 2007 – 2013 předloženou žádost 
o dotaci z ROP NUTS II Moravskoslezsko na realizaci  
projektu „Zřízení bezpečnostních prvků v obci Sudice 
na ulici Hlavní a rekonstrukce chodníků“  a současně 
se zavazuje ke spolufinancování tohoto projektu v roce 
2009 a 2010 z rozpočtu obce. 
Usnesení 19/17 - Zastupitelstvo obce Sudice 
schválilo: Přijetí úvěru od České spořitelny, a.s. 
Ostrava na 100 % finanční pokrytí projektu 
„Rekonstrukce pavilónu základní školy pro potřeby 
rozšíření mateřské školy v Sudicích“ a pověřuje 
starostu obce jednáním s Českou spořitelnou, a.s. 
Ostrava o podmínkách poskytnutí úvěru. Rozpočet 
projektu činí 2.694.767,00 Kč. 
Usnesení 19/18 - Zastupitelstvo obce Sudice 
schválilo: Přijetí úvěru od České spořitelny, a.s. 
Ostrava na 100 % finanční pokrytí projektu „Přístavba, 
nástavba a stavební úpravy obecního domu 
v Sudicích, parc. č. 409, 410“ a pověřuje starostu obce 
jednáním s Českou spořitelnou, a.s. Ostrava o 
podmínkách poskytnutí úvěru. Rozpočet projektu činí 
9.249.360,18 Kč. 
Usnesení 19/19- Zastupitelstvo obce Sudice 
ukládá: Starostovi obce získat podrobnější informace 
o vyhlášeném programu „Zelená úsporám“ na 
zateplování bytových domů a oslovit projekční firmy na 
zpracování cenové nabídky na projektovou 
dokumentaci dle vyhlášených podmínek programu na 
realizaci vhodných pro bytové domy na Náměstí čp. 
152 a 38 v k.ú. Sudice. 
Usnesení 19/20 - Zastupitelstvo obce Sudice 
schválilo: Podle urbanistické studie rodinných domků 
v lokalitě Zámecká II., jako pomocného nástroje při 
rozhodování, že na pozemku označeném číslem 5 a 6 
studie, kde měl stát dvojdomek, budou postaveny dva 
samostatné rodinné domky. 
Usnesení 19/21 - Zastupitelstvo obce Sudice 
rozhodlo : O prodeji pozemku parc. č. 47/1 ostatní 
plocha, jiná plocha o vým. 638 m2 v k. ú. Sudice za 
cenu 260,00 Kč/m2, manželům Davidu a Kateřině 
Pačkovým, bytem Střední 165, 747 22 Dolní Benešov. 
Celková kupní cena činí 165.880,00 Kč. Starosta se 
pověřuje podepsáním kupní smlouvy. 
Usnesení 19/22 - Zastupitelstvo obce Sudice 
ukládá : Starostovi oslovit několik firem s žádostí o 
podání cenové nabídky na realizaci scházejících 
inženýrských sítí dle zpracované projektové 
dokumentace v lokalitě Zámecká II.  

Petr Halfar, v.r., starosta  
Antonie Hladíková, v.r., ověřovatelka 
Marta Švarcová, v.r., ověřovatelka
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Z obecní kroniky 
V každém čísla našeho zpravodaje Vás seznamujeme s obecní kronikou. V tomto čísle pokračujeme dalšími 
kapitolami z obecní kroniky. 
1820 – 10. listopadu vyhořela stará zvonice a s ní velká část obce. 
Byl zničen největší a nejmenší zvon. 
1825 – byla zvonice postavena znovu, její rozpadající se zdi střežily 
ještě v roce 1928 vstup na hřbitov. Nebyly už v ní ale žádné zvony. 
Hřbitov v okolí chrámu sloužil jako místo odpočinku pro mrtvé, pro 
všechny obce, které patřily k farnosti Sudice. Také evangelická obec 
měla právo, než si zřídila svůj vlastní hřbitov, pochovávat své mrtvé 
na katolickém hřbitově a sice v ohraničeném prostoru.  
Hřbitov je majetkem katolické církve v Sudicích. Už v roce 1880 se 
ukázalo, že hřbitov je příliš malý a byl podán návrh na zřízení 
nového hřbitova, jenž by byl vlastnictvím politické obce Sudice. Toto 
ale nechtěl připustit místní duchovní správce farář Philips a 
požadoval od úřadů rozšíření starého hřbitova. Pro tento účel 
postoupil 1 ½  jitra svého pozemku. Jako náhradu obdržel za to 3 
jitra půdy od sousedů, kde se za 1 jitro mělo zaplatit 250 tolarů. 
Majitelé pozemků, jenž měli zaplatit, podali u vlády protest a jednání 
se začala protahovat do nekonečna. Mezitím si zřídila evangelická 
obec svůj vlastní hřbitov. 
1882 – byl rozšířen a dne 24. září vysvěcen farářem Philipsem nový 
katolický hřbitov a od tohoto okamžiku byl zprovozněn. 
1901 – rozhodl chrámový výbor katolického chrámu o stavbě nového 
chrámu, protože na základě výsledků vyšší revize bylo zjištěno, že 
statika kostela je zcela nevyhovující. 
1904 - - 5. dubna  (velikonoční úterý) byl položen slavnostně 
základní kámen pro novou stavbu. Se stavbou nového Božího domu 
se započalo 1. března již zmíněného roku. Stavbyvedoucím byl 
jmenován stavitel Josef Seyfried z Kravař. 
1905 - - dne 28. a 29. října byly do nové věže vyzvednuty a umístěny   Stará zvonice, postavená r. 1825 
nové zvony. Tón zvonů byl seřízen do tónů Es, F, As a B. Toto dílo bylo 
provedeno v odlévárně zvonů firmy Otto v Brémach (Bremen, SRN). Velký zvon sponzoroval zemřelý duchovní 
rada farář Philips, velký zvon v tónu Es darovaly ženy z farnosti Sudice a zbylé dva sponzoroval královský sanitární 
rada Krause. 
1906 – dne 15. září (sobota) byli obyvatelé obce vzbuzeni ve tři 
hodiny ráno požárním poplachem. Hořel starý chrám. Na hašení 
nebylo možno ani pomyslet a v krátké době se stará dřevěná 
stavba sesypala k zemi. Bohužel, skoro veškeré vnitřní vybavení, 
až na paramenty (služební roucho) a několik praporů, se stalo 
obětí divokých plamenů. Také sanktissimum se nedalo zachránit. 
Mezi zničenými předměty byly také poměrně nové varhany, které 
byly zakoupeny v roce 1887 od firmy Schlag a synové ve 
Schweidnitz za 7000 marek, jakož i mariánské obrazy značných 
uměleckých hodnot. Jeden z obrazů se jmenoval „Maria 
magnificat“, daroval jej baron Gottlieb z Hennebergu a stál údajně 
300 dukátů. Kromě těchto předmětů hořelo také harmonium od p. 
faráře Jureczky, velké množství not, veškeré strunové hudební 
nástroje, dechové nástroje, pět oltářů ad. 
Tento požár znamenal velké nebezpečí pro nádhernou novostavbu 
nového chrámu, jehož fasáda je zdobená pískovcem. Nebezpečí 
ohrožení chrámu narůstalo, když začalo hořet lešení na jižní straně 
chrámu a když toto zcela shořelo. Oheň zachvátil přes otevřenou 
štítovou stranu stranu křížové hlavní lodě také vnitřní lešení a 
bleskově se dostavivší hasiči museli vynaložit obrovské úsilí, aby 
zachránili nový chrám před zkázou. Zvláštní odvahou se 
vyznamenal přitom občan evangelického vyznání Emil Czeppan. 
Nicméně velice zde trpěla jižní část novostavby. Střechy dvou 
kapliček, které byly umístěny na křížové lodi, byly zničeny, hlavní 
štít byl zuhelnatělý, materiál střechy byl z velké části zničen, 
ozdobné vikýře byly taktéž zuhelnatělé a měděné ornamenty, jenž 
byly umístěny na malých stříškách a štítech, padly taktéž za oběť 
plamenům.          Pokračování na str. 6 
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Z obecní kroniky 
Pokračování ze str. 5 
 
Také ozdobné části z pískovce na přední straně budovy chrámu trpěly působením plamenů, částečně se 
popraskaly a proto musely být později vyměněny. Věž s novými zvony zůstala nedotčena. Výše škody způsobené 
požárem byla odhadnuta na 4000 – 5000 marek. Shořelý chrám byl pojištěn u Zemské societe pojišťovny, a sice 
budova částkou 43 150 marek a inventář částkou 30 000 marek. 
Příčinou požáru podle všeobecného mínění bylo žhářství. Katolická 
církevní obec se díky této události ocitla v těžké situaci.  
S procesí a za zvuků zvonů a zpěvu „ambrosiánského chorálu“ byl 
Hospodin uveden do nového chrámu, kde ještě proběhlo také svěcení 
zvonů. Bezprostředně nato udělil biskup svátost svatého biřmování asi 
400 biřmovancům. Večer v půl osmé se konal průvod s loučemi na 
počest návštěvy biskupa. Kde ceciliánský sbor zazpíval některé písně. 
Pan biskup ve svém projevu poděkoval za přijetí a vzdal za velkého 
nadšení přítomných hold papeži a císaři. V pondělí 19. listopadu 
začalo ráno v 7 hodin slavnostní vysvěcení nového chrámu, jenž bylo 
ukončeno okolo 10.30 hodin. Proběhla zde pontifikální mše, po jejímž 
ukončení udělil pan biskup svátostné požehnání.  Ve čtyři hodiny 
odpoledne odcestoval vzácný host, doprovázen přáním Božího 
požehnání všech farníků, osobním autem do Opavy a pak dále do 
Olomouce.  
Nový katolický chrám představuje nádhernou stavbu v gotickém slohu. 
Je to ozdoba celé obce a je znakem toho, že obětaví budovatelé, chtíc 
posloužit svému Bohu, nelitovali žádných výdajů. Bylo spočteno, že 
výstavba chrámu, s výjimkou vnitřního vybavení stála 190.000 marek. 
Věž je vysoká 64 metrů. Nebyl dokončen oltář a v chrámu scházela 
kazatelna. V chrámu jsou dva krásné boční oltáře zasvěcené Matce 
Boží a Ježíši Kristu.  
 
Současně s výstavbou chrámu se stavěla také budova farního úřadu, svou architekturou velmi podobná chrámu. 
Budova fary se nachází v blízkosti chrámu, uprostřed pěkné zahrady 
 
1908 – koncem května byly v chrámu instalovány nové 
varhany a poprvé se na ně hrálo na první Svatodušní svátek 
(8. června1908). Varhany byly vyrobeny ve firmě Rieger 
v Krnově a stály 8400 marek. Farníci během jednoho roku, 
v rámci sbírky, nashromáždili 4000 marek. Tato částka byla 
firmě zaslána jako první splátka. Zbytek dluhu byl vyrovnán 
zasláním peněz získaných rovněž z dobrovolných sbírek. 
1917  - dne 30. června přišel rozkaz, aby cínové píštěly 
z těchto varhan byly odevzdány státu za účelem přetavení 
na vojenské účely v době 1. světové války. 
1917 – dne 4. srpna musely být válečným účelům obětovány 
také čtyři zvony.  
Obrazy v kostele jsou originály autora Jana Bochenk, syna 
vlasti, jednoho z posledních žáků nazarenské školy, jejíž 
význam pro obor malířství a uměleckou filozofii byl 
hodnocen jako neocenitelný.  Při vzpomínkové slavnosti, pořádané spolkem Alberta Dürera v Berlíně, k jehož 
členům zesnulý patřil, měl Dr. Pavel Münster přednášku o působení a tvorbě Jana Bochenka, „jehož dílům se od 
současného světa nedostalo patřičného ocenění.“ (Germania č. 285, příloha 1 ze dne 13. prosince 1910). 
Bochenek se narodil v Hlučíně dne 2. května 1831 jako syn truhláře. Sudice navštěvoval velmi často. Při jedné ze 
svých posledních návštěv měl přednášku v sudickém pracovním spolku a maloval portrét sudického lékaře Dr. 
Jureczky. V té době ale onemocněl nebezpečnou chorobou. Ale i tentokrát nebezpečí pominulo. Navždy zavřel oči 
v Berlíně dne 3. prosince 1909. Pro obec namaloval Bochenek následující obrazy: Srdce Ježíšovo (1903), Křížová 
cesta (1907) – autor obdržel za všech 14 zastavení Křížové cesty vlastní kompozice pouze 3000 marek. Další 
obrazy: Růženec (obraz na Mariánském oltáři), Smrt svatého Josefa (1908), František Serafínský (1902). Obraz 
všech svatých, jenž visí při hlavním oltáři našeho chrámu byl určen původně pro obec Bienkowice a zde také 
několik roků visel. Pak byl ale sundán a restaurován pro náš chrám. (Kdo by chtěl vědět o Janu Bochenkovi něco 
více, ať si přečte knihu „Johann Bochenek, slezský malíř“ autora – faráře Arnošta Jureczky – Opole 1911, 
přednáška Hornoslezského spolku pro historii – komisní nakladatelství A Wilperta ve Gr. Strehlitz). 
            Pokračování příště
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Vážení spoluobčané, 
Hlučínsko si zaslouží, aby si zachovalo svou identitu a uchovalo odkaz svých předků.  
Proto byl při Muzeu Hlučínska se sídlem v Hlučíně nově založen "Klub přátel Muzea 
Hlučínska" za podpory starostů Sdružení obcí Hlučínska. Posláním tohoto klubu je 
mimo jiné napomáhat zřízení stálé expozice dobových předmětů užívaných              
v obcích na našem Hlučínsku, která se připravuje za podpory Evropské unie 
v podkroví hlučínského zámku. 
Jedná se o předměty denní potřeby v domácnostech, různé řemeslné, zemědělské a 
jiné pracovní náčiní, lidový oděv, dobové písemnosti a fotografickou dokumentaci, 
které budou připomínat život na našich vesnicích s životními osudy obyvatel. 
Muzejní expozice bez dochovaných historických předmětů, listin, fotografií ale i 
výpovědí pamětníků by neměla cenu. Apelujeme proto na všechny, komu věc Hlučínska není lhostejná, 
porozhlédněte se, prosíme, kolem, po půdách, v pozůstalostech po prarodičích i rodičích a poskytněte pracovníkům 
muzea informaci, co jste objevili. 
Ze strany Muzea Hlučínska pak máte závazný slib, že žádná Vámi darovaná věc nebude prodána a navždy ponese 
jméno laskavého dárce. 
Zájemci hlaste se na obecním úřadě nebo přímo kontaktujte Muzeum Hlučínska na telefonním čísle 595 041 617 
nebo e-mailem: muzeum.hlucinska@seznam.cz, internetové stránky muzea: www.muzeum.hlucin.com .           - oú -                      

 
 

VOJÁCI NĚMECKÉ ARMÁDY Z HLUČÍNSKA 
(prosba o spolupráci) 

 
Vážení spoluobčané, 

více než půl století uplynulo od konce 2. sv. války, která těžce postihla jak povinně narukované muže 
z Hlučínska tak jejich rodinné příslušníky. Již několik let pracujeme na knize o vojácích Hlučínska, sloužících v německé 
armádě. Vydaným dílem bychom chtěli těmto lidem věnovat trvalou vzpomínku na jejich těžký osud ve válečných 
letech. Touto cestou se obracíme na pamětníky nebo jejich potomky s prosbou o pomoc. Naším cílem je sestavit pokud 
možno kompletní seznam všech vojáků, který bude obsahovat jména jak padlých, tak i vojáků, kteří válečné útrapy 
přečkali.  

Pokud máte doma jakékoliv doklady vztahující se k této tématice (povolávací doklady, propouštěcí listy ze 
zajetí, dopisy či fotografie z fronty, vyznamenání apod.) prosíme Vás o jejich zapůjčení. Kontaktovat můžete kteroukoliv 
z níže uvedených osob. 
Kontaktní osoby: 
Karel Kocian   tel.: 604 189 379 (Kravaře) 
Jiří Neminář   tel.: 732 731 826 (Píšť) 
Václav Šafarčík   tel.: 721 632 283 (Bolatice) 
Petr Barč   tel.: 608 942 996 (Oldřišov) 
Milan Pchálek  tel.: 732 588 624 (Opava) 
Milan Dorna   tel.: 732 357 090 (Bělá) 
Metoděj Chrástecký  tel.: 737 809 850 (Muzeum Hlučínska) 
 
O výsledcích naší dosavadní práce se můžete přesvědčit na webových stránkách: 
www.hultschiner-soldaten.de 
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Pokračování ze str. 1 

Slovo starosty:Slovo starosty:Slovo starosty:Slovo starosty: 
      Vítání jara mělo proběhnout v neděli 29.3.2009, bohužel počasí a paní zima se v tuto dobu 
ještě nechtěla vzdát a proto se akce přesunula na 5.4.2009.  Nakonec se nás sešlo na Náměstí 
přes padesát a podle toho, jaké počasí se od této neděle drží, jsme paní zimu zahnali i když se 
na nás někdy po ránu přijde podívat. Na akci se přišlo podívat hlavně plno dětí, které byly 
zvědavé, jak se taková zima zahání. Za to, že vydrželi až do konce průvodu, byly odměněny 
sladkou odměnou a dospělí pulečkou.  
     Posezení, o kterém jsem mluvil v minulém zpravodaji, bylo instalováno na pozemek před OÚ, 
s výhledem na kostel sv. Jana Křtitele a už od svého počátku slouží všem.  
V letošním roce obec zaměstnává šest zaměstnanců, z toho pět z úřadu práce, na něž obdrží 
naše obec finanční prostředky. V loňském roce, s přechodem do letošního roku, jsme od 

pracovního úřadu Opava obdrželi za tři zaměstnance dvě stě šedesát tisíc korun.   
Na velikonoční pondělí proběhlo v naší družební vesnici Pietrowice Wielkie „Velikonoční koňská procesí“. Počasí 
letos vyšlo nádherně (loni bylo  10 cm sněhu), v procesí se účastnilo přes padesát volných koní s jezdci a šestnáct 
kočárů, po krátké bohoslužbě u Svatého kříže (kostelík starý 342 let) se procesí vydalo zpět na hřiště do Pietrowic 
Wielkich, kde proběhl bohatý program plný koňských přehlídek a soubojů na překážkách či voltiži. Bylo to krásné 
nedělní odpoledne, kterého se účastnili i občané z naší obce. 
     Ve dnech 9. a 10.5.2009 pořádají Pietrowice Wielkie IX. Eko výstavu – Teplo přátelské k prostředí. Součástí je 
výstava stavebnictví – zahrad, systémy topení, interiéry. Všichni jsou na tuto výstavu srdečně zváni. Součástí je i 
bohatý program a občerstvení. 
     Ve čtvrtek 30.4.2009 pořádala TJ Sokol Sudice na hřišti tradiční stavění máje s táborákem a sletem čarodějnic. I 
když počasí večer nebylo úplně ideální, stavění májky vyšlo a doufáme, že nám vydrží až do 31.5. K táboráku se 
slétlo plno čarodějnic a čarodějů všeho věku a tito byli odměněni sladkou odměnou a kdo měl zájem, mohl si u 
táboráku opéct párky. Jsme rádi, že nám v obci opět stojí májka. 
     V neděli 3.5.2009 v 15.00 hod. pořádala  ZŠ Sudice vystoupení pro maminky. Děti si připravily písničky, básničky a 
hrály na hudební nástroje. Maminkám se vystoupení dětí líbilo a byly strašně rády, že si naše děti na ně vzpomněly.  
     Na letošní rok jsme si na našem obecním úřadě nachystali plno úkolů, které se snažíme plnit. Zpracovává se plno 
žádostí na dotace jak z regionálních operačních programů, tak i z různých programů ministerstev či programů 
Moravskoslezského kraje. Tady nám již první žádost vyšla a kraj nám přiklepl dotaci na rekonstrukci víceúčelového 
zařízení, to jsou prostory bývalého pohostinství v kinosále, jejich nebytové prostory v I.NP a rekonstrukce střechy. 
Dotace je ve výši 400.000,00 Kč, obec do toho vloží dalších 270.000,- Kč z vlastních zdrojů.  Proto omluvte pozdější 
vydání našich Zpravodajů. Bohužel stále nepotěším občany z ulice Luční. Pořád se nám nedaří zajistit peníze 
z nějakých programů na tuto komunikaci, kdy celková oprava dle zájmu občanů zde žijících vyjde přes 4.000.000,00 
Kč a to je více než polovina rozpočtu naší obce, kde bohužel bez dotace nemůžeme jít. 
     Co Vám všem popřát do dalších dnů? Snad stálé zdraví, všem dostatek práce, spokojenost v rodinách, hodné děti 
a hlavně krásné počasí. 

Petr Halfar, starosta 
 

Motto:  „Pro některé lidi je realita širším pojmem než pro jiné, protože se více dívali, více zažili, více četli a 
více přemýšleli“.   T. A. Harris 

 
 

Poděkování spoluobčanům, spolkům,organizacím a 
podnikatelům 

  
 
 
Všem  spoluobčanům za  jarní úklid, za úklid předzahrádek, zametání chodníků a cest, za hlášení poruch na obecním 
majetku (veřejné osvětlení, chodníky, kanalizace..) a taky za úklid poletujícího podzimního listí. 
  
Dále bych tady rád poděkoval: 
- Mysliveckému sdružení za ořez stromků v obci, 
- všem pořadatelům za pomoc při pořádání akcí v obci, 
- zájmovým sdružením, která při brigádách na svých zařízeních zvelebují naši obec, 
- pořadatelům Vítání jara, 
- žákům a učitelům ZŠ za různá vystoupení, 
- TJ Sokol Sudice za stavění máje, 
- všem spoluobčanům, kteří se našich obecních akcí účastní. 
  

A taky všem, na které jsem tady zapomněl. 
                                                                                                    Petr Halfar, starosta  
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Vítání jara v neděli 5. dubna 2009 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
Průvod asi 20 účastníků, ke kterému se během cesty přidávali další, vyšel v neděli odpoledne 5. dubna v čele 
s Morenou z Náměstí a prošel ulicí Hlavní a Na Angru, aby pak u splavu shodil hořící Morenu do vody a symbolicky 
tak zahnal zimu a přivítal jaro. Že se to účastníkům podařilo, můžeme všichni potvrdit, protože od této doby si 
užíváme krásné jarní počasí.            -oú- 
��������������������������������������������������������������������� 
 
Na návštěvě u našich polských sousedů v pondělí 13. dubna 2009 

 

Jistě nikdo nelitoval, kdo si udělal v pondělí velikonoční výlet k našim sousedům do Pietrowic Wielkich. Krásné jarní 
počasí a pro našince u nás nevídaná podívaná. Konalo se tam již tradiční Velikonoční koňské procesí, tzv. otevírání 
polí s bohatým doprovodným programem.           -oú- 
��������������������������������������������������������������������� 
 
Společná česko – polská mše sudických hasičů a hasičů Scibórzyc Wielkich 

 
V předzvěstí svátku sv. Floriána, patrona hasičů, se 
konala v pátek 1. května 2009 v kostele sv. Jana Křtitele 
v Sudicích společná česko – polská mše za živé a 
zemřelé hasiče ze Sudic a družební obce Scibórzyce 

 
Wielkie. Mši sloužil P. Lucjan Lasoń česko – polsky a 
nakonec prosil o požehnání pro hasiče a jejich 
záslužnou práci pro ostatní. Po skončení mše byli naši 
hasiči pozváni svými kolegy do Sciborzyc Wielkich  
k přátelskému posezení.                      – oú - 
��������������������������������������������������������������������� 
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Okénko naší Základní školy a Mateřské školy Sudice 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
Dne 21.4. a 22.4. 2009 se uskutečnily v Rohově a v Sudicích  
akce v rámci DNE ZEMĚ. Žáci 8. třídy se nejprve zúčastnili v 
Rohově úklidu okolí obce, za což dostali písemné 
poděkování a drobné dárky pro žáky od pana starosty 
z Rohova Daniela Procházky. Následující den pořádala naše 
škola projekt Den Země v rámci Environmentální výchovy. 
Byly vytvořeny pracovní dílny, kde si mohli žáci vyzkoušet 
např. výrobu "Smeťáků" z tříděného odpadu, jinde prováděli 
chemické rozbory půdy nebo si mohli donést své domácí 
mazlíčky a pochlubit se ostatním spolužákům. Ti nejmladší 
zase skládali obrazce z uzávěrů PET lahví, poté trávili 
dopoledne v nedaleké myslivně. Neméně důležitou "dílnou" 
byla skupina žurnalistů, kteří pokládali všetečné otázky o 
životním prostředí starostům a místostarostce všech tří obcí. 
Výstup z tohoto projektového dne si můžete níže přečíst a      

Co všechno se dá z odpadu vyrobit …..    prohlédnout na internetu či ve školním časopise 
.  

Projektový den „DEN ZEMĚ“ na ZÁKLADNÍ ŠKOLE V SUDICÍCH 
Ve středu 22. dubna 2009 si spousta lidí po celém světe připomenula jeden z významných dnů - „Den Země“. Naše 
škola mezi nimi samozřejmě nechyběla! A jak jinak oslavit „Den Země“ než prací. Mnozí žáci již v rámci předmětu 
„pracovní činnosti“ zdatně pomáhali s úklidem obce Rohov a jistě v tom budou i nadále pokračovat. Lidé na celém 
světě Zemi ubližovali a bohužel stále ještě ubližují. Zamořujeme vzduch vypouštěním nebezpečných látek, 
znečišťujeme vody v řekách a tím neprávem ničíme životní prostor mnoha živočichů. Nejdůležitější ze všeho je ale 
uvědomit si, že tím člověk škodí především sám sobě. Den Země je tedy vhodnou příležitostí pro všechny z nás k 
tomu, abychom se nad těmito problémy společně zamysleli. Každý z nás může naší Zemi pomoci a nemusí v 
kalendáři zrovna „svítit“ 22. duben, Den Země.  
Každá škola „slaví“ Den Země po svém. I my jsme byli nápadití, originální a můžeme tak celou akci hodnotit jako 
velmi zdařilou. Chtěli jsme, aby byl tento den jiný než obvykle. Abychom se poučili, něco navíc se dozvěděli… a 
hlavně, aby nás bavil. A to se podařilo. Žáci 1. stupně se na tuto akci předem připravili sběrem víček od PET lahví, ze 
kterých pak vyráběli nejrůznější předměty. Zavítali také do přírody, kde se učili poznávat rostliny a na závěr si udělali 
pravý nefalšovaný táborák. Žáci 2. stupně byli rozděleni do tzv. „dílen“, ve kterých se leccos nového a především 
užitečného dozvěděli. Výběr byl opravdu veliký. Poměrně velký zájem byl například o dílnu s názvem „Zachraň 
strom“, kde se žáci pokoušeli o výrobu ručního papíru. Milovníci domácích zvířátek si přišli na své v dílně s názvem 
„Staráme se o ně“. Jak se zkoumá půda? Tak to žáci poznali v dílně nesoucí název „Hygienická stanice“. Řada 
zajímavých výtvoru v podobě tzv. „smetáku“ vzešla z dílny s názvem „Kam s ním“. Někteří žáci osmé a deváté třídy 



se na chvíli vžili do role novinářů a diskutovali s místostarostkou obce Třebom a starosty obcí Rohov a Sudice o 
otázkách životního prostředí. Počasí nám přálo, nálada byla výborná, všichni jsme si středeční dopoledne náramně 
užili. Poděkování patří úplně všem – dětem, učitelům a paní ředitelce. 
 
Z činnosti naší Mateřské školy  
Ukázat předškolákům pobyt ve škole se snaží učitelky mateřské školy v rámci pravidelného setkávání předškoláků s žáky 1. třídy 
v rámci společných činností, např. společné výtvarné práce aj. Od dubna jezdí 15 dětí MŠ společně se základní školou plavat do 
Opavy. 30. dubna sehráli společně s dětmi ZŠ pro děti divadelní představení „Kašpárek a strašidlo ve mlýně“. Ke Dni matek      
13. května  plánují pro maminky kulturní program s občerstvením a 21. května plánují výlet předškoláků na hrad  Bouzov a do 
Javořičské jeskyně. Podrobněji o těchto akcích naleznete v příštím zpravodaji. 
����������������������������������������������������������������������������������������� 
Více o škole – navštivte nové internetové stránky školy: www.skolasudice.cz 
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Sportovní okénko  
 
Stavění máje a pálení čarodějnic 
 
Stavění máje má v naší obci již 
dlouholetou tradici. Tuto tradici 
společně s novější „Pálení čarodějnic“ 
se snaží uchovávat členové TJ Sokol 
Sudice. Muži se letos ukázali a zajistili 
pěkně vysoký strom a před zraky 
přihlížejících z něho udělali krásnou 

májku, ověšenou pentlemi a fáborky, tradiční symbol 
jara. Májku je třeba bedlivě hlídat, aby ji nemohli 
přespolní podříznout a ukrást. Taková ostuda se těžce 
nese přes srdce.  
Kromě těchto obecních májů, které se stavějí na návsi, 
vztyčují i v dnešní době někdy mládenci májky před 
domy svých dívek. Mnohdy tak vyšlo najevo, co mělo některým očím zůstat utajeno a bylo "veselo".  Po setmění se 
slétlo několik čarodějnic, aby oslavily u táboráků svůj svátek. 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

����������������������������������������������������������������������������������������� 
 

O z n á m e n í 
o době a místě konání voleb 

 
Starosta obce Sudice podle § 32 odst. 2 zákona č. 62/2003 Sb., o volbách 
do Evropského parlamentu a o změně některých zákonů,   o z n a m u j e  : 
 

1. Volby do Evropského parlamentu se uskuteční:  
       - v pátek dne 05. června 2009 od 14.00 hodin do 22.00 hodin a 

 - v sobotu dne 06. června 2009 od 08.00 hodin do 14.00 hodin. 
2. Místem konání voleb do Evropského parlamentu ve volebním 

okrsku č. 1 v obci Sudice je volební místnost - zasedací místnost 



v přízemí na Obecním úřadě v Sudicích, náměstí P. Arnošta Jureczky 13.  
3. Voliči bude umožněno hlasování poté, kdy prokáže svou totožnost a státní občanství České republiky 

(platným občanským průkazem, cestovním, diplomatickým nebo služebním pasem České republiky, 
cestovním průkazem České republiky), nebo totožnost a státní občanství jiného členského státu Evropské 
unie a zápis v evidenci obyvatel.   

4. Neprokáže-li volič svou totožnost a občanství České republiky nebo jiného členského státu nebo, jde-li o 
občana jiného členského státu, neprokáže-li, že je veden v evidenci obyvatel, nebude mu hlasování 
umožněno. To neplatí, pokud volič hlasuje na voličský průkaz. 

5. Každému voliči budou dodány 3 dny přede dnem voleb do Evropského parlamentu hlasovací lístky.  
Ve dnech voleb do Evropského parlamentu volič může obdržet hlasovací lístky i ve volební místnosti. 

Petr Halfar, starosta 
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Obecní rozhlas 
 
Jistě jste si všimli, že hlášení místním 
rozhlasem probíhá dvěma způsoby. 
Jednak máme místní rozhlas drátový 
s velkými ampliony a druhý s ampliony 
menšími – bezdrátový. Až do loňského 
roku byl používán rozhlas drátový a     z 
důvodu zkratu jsme přešli na používání 
bezdrátového rozhlasu. Zaznamenali 
jsme ohlasy několika občanů na špatnou 
slyšitelnost v některých místech obce. 
Také dobře zatěsněná okna tlumí 
slyšitelnost vysílání. 
 Vyřešit by to mohly bytové přijímače, 
které je možno zakoupit a instalovat 
přímo v domě. Takový systém již 
funguje v Kravařích, kde používají stejný 
bezdrátový rozhlas jako my. Bytový 
přijímač stojí zhruba 1.380,00 Kč, při 
větším počtu by mohla být využita i 
množstevní sleva.  
 Rádi bychom znali Váš názor …. 
     

-oú- 

Složenky k placení daně z nemovitostí v roce 2009 
 

Složenky jsou vytvořeny k datu 31. března 2009 (včetně evidence plateb k tomuto datu a podaných daňových 
přiznání – pozdější změny nejsou zahrnuty) a budou zasílány poštou na adresu uvedenou v přiznání. 
Zaplatit je třeba do 1. června 2009 (31.5. neděle). Pokud daň přesáhne částku 5000,- Kč, lze ji rozdělit na dvě 
splátky. První splátka do 31. května, druhá do 30. listopadu. Poplatníci provozující zemědělskou výrobu platí ve 
dvou stejných splátkách do 31. srpna a do 30. listopadu. Složenky budou zasílány od 14. dubna do 15. května 
Nejasnosti vysvětlíme na telefonních číslech a e-mailech uvedených na složence, osobněna FÚ nebo             
na e-mailové adese: vladimir.rybka@opa.os.ds.mfcr.cz, variabilní symbol uvádějte VŽDY = Rodné číslo, či 
IČO. Nedoplatek přičtěte a přeplatek odečtěte od daně celkem. 
Poznámka: Počínaje zdaňovacím obdobím roku 2008 daňová správa využívá nový způsob zpracování a 
distribuce daňových složenek pro platby daně z nemovitostí. Ve většině případů budou daňové složenky 
zpracovávány centrálně podle územní působnosti jednotlivých finančních ředitelství a 
rozesílány daňovým subjektům hromadně dodavatelskou firmou, tj. nikoli jednotlivými finančními úřady. 
Jestliže poplatník podal daňové přiznání po 31.1.2009 a v něm vypočtená daň se liší od daňové povinnosti 

Nájem pozemků v roce 2009 – 

možnost placení v hotovosti do konce 
června 2009 

 
Nájemci obecních pozemků mohou 
nájem za pozemky, které užívají na 
základě smluvního vztahu s obcí, 
zaplatit v hotovosti v pokladně 
Obecního úřadu Sudice 

do 30.června 2009. 
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K O N T R O L A    H A S Í C Í C H   
 P Ř Í S T R O J Ů   ! ! !  

 
Máte doma nebo ve  své firmě hasicí 
přístroj, který nemá platnou revizi 
nebo potřebujete nový  
hasicí přístroj ?  
Nahlaste na Obecním úřadě 
v Sudicích, že máte zájem o 
provedení revize, příp. zakoupení 
nového a v případě většího zájmu 
občanů Vám můžeme zprostředkovat 

pořízení nového, případně revizi starého. Pamatujte 
i na hasicí přístroje ve svém autě! Vyhláška 
Ministerstva  
vnitra č. 246/2001 Sb., o požární prevenci stanoví, 
že fyzické a právnické osoby mají povinnost 
provádět revizi hasicích přístrojů nejméně jednou 
ročně, a to jen prostřednictvím oprávněných osob, 
které vlastní příslušné osvědčení.  
Zákony a vyhlášky vztahující se k požární ochraně: 
Zákon č. 133/1985 Sb., o požární ochraně, 
v platném znění, Vyhláška č. 246/2001 Sb., o 
požární prevenci, v platném znění 
 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

INFORMUJEME - Sběr nebezpečných a velkoobjemových odpadů 
 
Ve spolupráci s firmou Marius Pedersen  a.s. bude proveden v sobotu 9. května 2008  sběr nebezpečných a 
velkoobjemových odpadů z domácností. Kontejnery budou přistaveny na Náměstí (před bytovkou čp. 38) v době od 
8.00 do 10.30 hodin. 

 
V pondělí 11. května 2009 v 17.15 hodin   

v zasedací místnosti (přízemí) Obecního úřadu v Sudicích budou zasedat zastupitelé 
 
Program: 1)   Zahájení, kontrola plnění usnesení 

2)   Projednání přijetí dotace z MSK z programu obnovy venkova na rekonstrukci víceúčelového  
zařízení Hlavní čp. 125 

3) Projednání žádosti o dotaci na záměr Základní školy Sudice: „Vytvoření počítačové učebny pro    
výuku informačních technologií a jazyků“  - financování, úvěrový příslib. 

4) Projednání Smlouvy o partnerství a Smlouvy o smlouvě budoucí o výpůjčce v rámci projektu 
„Dětská a víceúčelová hřiště mikroregionu Hlučínska – západ“ 

5) Závěrečný účet Sdružení obcí Hlučínska za rok 2008 včetně příslušenství 
6) Výběr technologie a služeb na Upgrade v rámci realizace projektu Czech POINT  
7) Projednání žádosti o půjčku z Fondu rozvoje bydlení 
8) Organizační zajištění Sudického odpustu - ohňostroj 
9) Různé a diskuse  
10) Závěr       Všichni jste srdečně zváni 

 

Když se něco nepovede, i když zlobím malinko, máš 

mě ráda a já Tebe, moje zlatá maminko.  

Vše nejlepší ke Dni matek. 



V uvedené době bude moci každý občan odevzdat na uvedených místech odpady v následujícím sortimentu:  olejové 
automobilové filtry - plechovky se zbytky barev - monočlánky - autobaterie - zářivky, výbojky - znečištěné láhve a sklo 
od chemikálií – zbytky přípravků na hubení škůdců a postřiky - staré kosmetické přípravky - staré léky - vyjeté 
motorové oleje - ředidla, mořidla, rozpouštědla, lepidla - plastové obaly a nádoby od škodlivin - olejem, vazelínou, 
barvami znečištěné textilie - fotochemikálie - ojeté pneumatiky - obaly od sprejů - televizory - rádia – ledničky - 
domácí elektrospotřebiče - matrace - WC mísy - umývadla - koberce - linolea - kočárky - křesla - gauče atd. 
Přijímán nebude klasický železný šrot, sklo a vyseparované plasty. Tyto sběry jsou v naší obci organizovány 
každoročně 2x, proto není důvod, aby některé z těchto odpadů končily v popelnicích, kamnech anebo dokonce ve 
volné přírodě. Věříme, že každý z Vás, kdo takovéto odpady vlastní, využije této výhodné příležitosti a akce se 
zúčastní! 
      Za přispění k ochraně životního prostředí Vám děkuje Obecní úřad. 
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Má to smysl, třiďte odpad! 
... je název celostátní kampaně, kterou v jednotlivých krajích realizuje společnost EKOKOM a.s. prostřednictvím svých 
partnerů. V Moravskoslezském kraji je partnerem kampaně Moravskoslezský kraj a ARR a.s. 
Kampaň je součástí pilotního projektu Intenzifikace odděleného sběru a zajištění využití komunálních odpadů včetně 
jejich obalové složky v Moravskoslezském kraji, který zaštítil Moravskoslezský kraj. V Moravskoslezském kraji se 
uskutečnily již tři ročníky, které si kladly za cíl informovat veřejnost o potřebnosti a správnosti třídění, o tom že třídění 
má smysl. 

 

Výtěžnost jednotlivých komodit tříděného komunálního odpadu na občana Sudic za rok 2008 

 
Tolik využitelných složek jsme vytřídili z komunálního odpadu v roce 2008 v porovnání s rokem 2006 a 2007:  

Komodita Množství 
v t/rok 
2006 

Množství 
v t/rok 
2007 

Množství 
v t/rok 
2008 

Průměrné 
množství na 

občana v kg – 
rok 2006 

Průměrné 
množství na 

občana v kg – 
rok 2007 

Průměrné 
množství na 

občana v kg – 
rok 2008 

Sklo – využitelný 
odpad 

7,680 7,825 15,434 11,73 11,61 22,80 

Plasty – využitelný 
odpad 

7,100 10,430 10,230 10,84 15,47 15,11 

Kovy – využitelný 
odpad 

5,398 9,706 10,290 8,24 14,40 15,20 

Papír – využitelný 
odpad 

4,047 3,774 1,820 6,18 5,60 2,69 

Směsný komunální 
odpad 

184,330 179,100 183,560 281,42 265,72 271,14 

Nebezpečný odpad 1,434 7,463 1,456 2,19 11,07 2,15 
Objemný odpad 9,400 15,500 19,220 14,22 23,00 28,39 
 
Jak lze porovnat z tabulky, v loňském roce jsme opět zvýšili množství odpadů, které jsme vyprodukovali a odvezli na 
skládku nebo k dalšímu zpracování. Ke snížení došlo u nebezpečného odpadu, papíru a plastů. Kovový odpad a 
papír, který občané odevzdávají ve sběrnách a které máme zavedeny v systému sběru odpadů, nám zvyšují příjem 
od společnosti EKO-KOM. V loňském roce jsme získali 84.567,00 Kč 
Sběr papíru kromě možnosti odevzdat je do sběren v okolí, organizuje ještě naše škola. Bohužel celosvětová 
hospodářská krize postihla i systém sběru druhotných surovin, koncem loňského a začátkem letošního roku se 
dokonce úplně zastavil sběr papíru. Sběr nápojových obalů jsme zatím nezahájili, i když jsme jej avizovali u svozové 
firmy. Pokud bude sběr zahájen, bude se provádět systémem jako se sbírají plasty, s tím, že pytle budou oranžové. 

 

Co s nimi, když doslouží ? 
 
Elektrospotřebiče jsou nezbytnými pomocníky v domácnosti. Dokud slouží, je vše 
v pořádku, ale co s pračkou, která nepere, lednicí, která nechladí, mixérem, který nedrtí, 
či vrtačkou, která nevrtá? 
Již loni jsme avizovali, že na Obecním úřadě v přízemí máme umístěn kontejner na 
vysloužilá menší elektrozařízení. Za jeden celý rok se nám zatím nepodařilo kontejner 
naplnit a jistě každý z Vás má malé elektrospotřebiče, které již neslouží – žehličky, 
fritovací hrnce, kávovary, fény, holicí strojky, kuchyňské roboty, rychlovarné konvice, 
v garáži vrtačky, brusky, aku šroubováky apod., v zahradě el. nůžky apod., které by tímto 
způsobem mohl odevzdat.  
     Chraňme společně životní prostředí ! 
              -oú- 

 



 
Územní plán obce na webových stránkách Moravskoslezského kraje 
 

Moravskoslezský kraj vytvořil projekt Zpřístupnění územně plánovací dokumentace prostřednictvím webových 
technologií. Zahrnuje územní plány 269 obcí a umožňuje zájemcům nahlédnout do územních plánů obcí a tím 
okamžitě zjistit, k jakému využití je určeno území nebo pozemek, o který mají zájem. Webová aplikace je 
zpřístupněna na mapovém serveru Moravskoslezského kraje:  http://mapy.kr-moravskoslezsky.cz/ost/  a má dvě 
základní a navzájem provázané části – přehledovou a mapovou. Obě části umožňují snadné vyhledání obce a 
příslušné územně plánovací dokumentace. Je tam i náš územní plán v podobě, v jaké byl schválen.  
              - oú- 
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Místní knihovna Sudice – zapojte se do celonárodní ankety 
 

 

KNIHA MÉHO SRDCE   
 
Do prvního kola celonárodní televizní ankety Kniha mého 
srdce o nejoblíbenější knížku nominovali diváci a čtenáři 
celkem 7 531 knižních titulů. Jsou mezi nimi nejen klasické 

trvalky jako je Babička Boženy Němcové, Vejce a já Betty McDonaldové nebo Harry Potter od J. K. Rowlingové, ale i 
tituly méně známé.  
Kterých sto knih dostalo nejvíce hlasů, se dozvíte od moderátora Jaroslav Duška ve velkém zábavném večeru, který 
odvysílá Česká televize v sobotu 9. května od 20.00 hodin na ČT jedničce.Po jejich vyhlášení se rozběhne další 
hlasování, na jehož konci zůstane dvanáct knižních titulů, vítěz bude znám v říjnu. O anketu projevili čtenáři nezvykle 
velký zájem. Přišlo celkem 91 635 hlasů, z toho 46 635 prostřednictvím hlasovacích lístků z knihoven po celé 
republice. Deník Právo je mediálním partnerem této akce.       jp, Právo  
 
Také sudická knihovna se do této ankety zapojila společně s naší základní školou a čtenáři místní knihovny. 
K dispozici jsme měli sto hlasovacích lístků a nejvíce hlasů získala u dětí kniha Stmívání od Stephanie Meyer             
a u dospělých Dědictví spisovatelky Evy Tvrdé. 
Ve druhém kole hlasování od 9. května 2009 by se mělo hlasovat pouze přes web, ale hlavně také mobilem. Bude 
zveřejněn TOP 100 v abecedním pořadí a každý titul bude mít své číslo. Každý tedy při hlasování buď klikne na určitý 
titul nebo pošle SMS s určitým číslem knihy.         - kn - 
 
 
 
INZERCE 
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 IX. Eko výstava – Teplo přátelské k prostředí. 
 Součástí je výstava stavebnictví – zahrad, systémy 
 topení, interiéry.  

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
    

    

    

    

    

    

    

    

    
 
Povoleno Ministerstvem kultury pod evidenčním číslem MK ČR E 17490. Vydává Obecní úřad Sudice nákladem 
200 výtisků. 

Chcete inzerovat v našem zpravodaji? 
Příspěvky do Sudického zpravodaje 
přijímáme na OÚ v Sudicích. 
Ceník inzerce 
Velikost cena 
A4 500,00 Kč 
A5 250,00 Kč 
A6 125,00 Kč 
A7   65,00 Kč 

Chcete se podělit o Vaše zážitky, máte něco na srdci, chcete někomu 
poděkovat … ?  Vaše příspěvky můžete poslat  e-mailem na adresu: 
vavrova@obec-sudice.cz, zaslat poštou na adresu Obecní úřad 
Sudice, nám. P. Arnošta Jureczky 13, 747 25  Sudice nebo donést 
osobně nebo vhodit do připravené urny v prodejně TEMPO                 
v Sudicích. Značka: ZPRAVODAJ 


